	Follow Christ’s Footsteps in the 
Holy Land
April 18-27, 2018

The Follow the Footsteps of 
St. Paul in Greece 
April 27-May 2nd, 2018


For reservation: Send text to Fr. Marcus Mansour 480-206-3786
Or Email: frmarcus@gmail.com

If there is still empty spots, then send your payment to
Fr. Marcus Mansour
1013 N Granite St
Gilbert, AZ 85234


Tour starts on Wednesday, April 18, 2018  at Tel Aviv airport. You will find someone waiting for you with a sign “Fr Marcus tour”. The tour of the Holy Land ends on Friday, April 27 about 5 PM at Tel Aviv airport, where the tour of Greece starts.
The cost for the Holy Land portion is $1000 per person double occupancy.
The cost for the Greece portion is $800 per person double occupancy.
Or you may save a $100 if you choose to participate in both tours.
There will be an additional $350 for the Holy Land portion and $200 for the Greece portion for those who choose to stay in a single room.


Both tours include daily breakfast and dinner, all entrance fees using a luxurious air-conditioned bus with access to Wi-Fi, and an Arabic/English speaking expert tour guide for the Holy Land and English-speaking tour guide for the Greece portion. All gratuity for the tour guides, bus drivers and hotel services are included. 
Not included is an extra tax per person will be assessed by the Greece government in 2018 and must be paid in cash directly to the hotel by the participants.

The Holy Land portion includes a one half day at a resort on the Dead Sea with opportunity to swim (bring your bathing suit), a boat tour on the Tiberius Lake where our Lord used to sail, a fish (or chicken) lunch at the lake, and the cost of the mini-bus ride to the Tabor mountain as well as the cost of the cable car to the Temptation mountain. 

The Holy Land tour includes also 3 Divine Liturgies; one at the tomb of our Lord in the Resurrection Church, one at our mountain caved church in Bethlehem, and the third one is at our Coptic Church in Nazareth.

Please note that the cost of the tour does not cover for the drinking water except at the hotels with the meals. Bottled water are available everywhere we go including with the bus driver for $1 per bottle (I suggest that you bring your own bottle and fill it for free every day at the Hotel. Also, food outside the 2 meals is on your own.

Remember, the schedule is always tentative due to the unexpected variations we usually face in the Holy Land, especially the changes in the opening-closing hours of many of the sites.



Tentative Tour Schedule

Day 1: Wednesday, April 18th:
Meet at the Tel Aviv airport no later than 9:30 PM and transfer to the bus to head to St Gabriel hotel (for the first 60-70 people fully paid for the tour) and “The Orient” hotel (for the rest of the people) in Bethlehem. Check-in in your room where we will be staying for 6 nights.

Day 2: Thursday, April 19th:
7:30 AM Breakfast, 
8:30 PM General meeting which must be attended by all participants. Receive your name tag, and a special hat to easily identify each other.
[bookmark: _GoBack]10 AM Bus leaves to Jerusalem and going through the Zion’s door. Visit Bethsida's 5 porches where Jesus healed the paralyzed man for 38 years. then will go to the Church of St. Anna; St. Mary's mother. 
Visit the house of St Mark and the upper room according to the Syrian Orthodox Church, then the same site according to the Catholic church. Proceed to the church commemorating the dormition of St. Mary. Visit the tomb of King David. Then proceed to the Roaster Craws church where St Peter denied the Lord. Make sure to see the “Sacred Pit” where Jesus was imprisonment overnight waiting for His trial before Caiaphas.
we end the day visiting the Wailing Wall, the only remains of the destroyed temple.
6 PM Return to the hotel and enjoy your dinner.
Have the rest of evening as free time.



Day 3: Friday, April 20th:
6:30 AM Start the day with a divine Liturgy at the Coptic Church caved in the mountain.
9 AM Breakfast at the hotel.
10 AM Bus leaves to Jerusalem and walk the road of Palm Sunday. Look at the panoramic view of the Old City of Jerusalem with its Jewish, Christian and Islamic marks. Next, we visit the church of the tear where our Lord cried on the City. 
Then we enter the old city from the Sheep Gate where the sacrifices use to enter (also known as Gate of St. Stephen where he was stoned, the Gate of the Tribes, the Gate of the Lions as well as the Gate of our Lady St. Mary).
We will walk the Road of Passions, known as Via De Larose as Christ walked that road on Good Friday; 1- the wiping and condemnation, 2- carrying the Cross (we will actually carry a cross during the walk), 3- first fall under the Cross, 4- Jesus meets His mother, 5- the place where Simon of Cyrene helped Jesus by carrying His Cross, 6- The place when Veronica wiped Jesus’ face with her veil, 7- second fall under the Cross, 8- Jesus meets Jerusalem’s women, 9- third fall under the Cross, then the rest of the stations are inside the Resurrection Church.
After station 9, we will visit our patriarchate head office and from it we will enter “Der El-Sultan” and finally we will have a peak at the Resurrection Church. We will be back on Sunday to pray and visit the inside of the Church.
6 PM Bus leaves back to the Hotel
7:30 PM Dinner and rest.


Day 4: Saturday, April 21st:
7:30 AM Breakfast.
8:30 Bus leaves to  Ein Karem  where we will visit 2 churches; 1- the church built upon the ruins of the house of Zakarias where St John the Baptist was born, and 2- visit the  "Magnificant" church which commemorate the visit of St Mary to her cousin Elizabeth.  
Drive to Beit Sahour and visit the field where the angel appeared to the shepherds announcing the birth of the Lord.
Then we visit the church of the milk and the Nativity church. We also will visit the cells underneath the church of St Katrina where St Jerome was living and translating the Holy Scriptures.
We then drive by the fig tree where Zaccheus climbed to see the Lord, then we go to his house where the Lord spend the night, and now it is a Coptic church in the name of St. Zacchaeus and St. Andrew surrounded by the acres of the Coptic monastery.
7 PM Dinner and rest.

Day 5: Sunday, April 22nd:
6:15 AM Bus leaves to the Resurrection Church in old Jerusalem where we will enjoy our second Divine Liturgy in our church at the tomb of Christ. We will go to our patriarchate head quarter and eat breakfast which had been supplied by our hotel in boxes. We may have the blessing of Metropolitan Abba Anthonious if he attended the Liturgy. 
10:30 AM we start our second attempt to visit the Resurrection Church and complete the stations; 10- the place where Jesus was stripped of His robe, 11- the Calvary where He was put on the Cross, 12- Giving up the Spirit, 13- removing the body from the Cross and spicing it, and 14- the tomb.
We drive up the mountain of Olives where we visit the site of Jesus Ascension in Bethphage. Proceed to the church of “Our Father” where the Lord taught the disciples how to pray (enjoy the Lord prayer written in 173 languages including the Coptic and the Arabic).
We end the day visiting the site of Gethsemane where the Lord prayed and his sweat came as blood drops, and Judas kissed Him and St Peter cuts the ear of the soldier.
7 PM Dinner at the hotel and rest.


Day 6: Monday, April 23rd:
7:30 AM Breakfast.
8:30 AM Bus leaves to the tomb of Lazarus the beloved in Bethany where Jesus raised him from death after 4 days. 
Then we travel to Jericho where the Temptation mountain is. We take the cable car to reach the Greek monastery of St. Jirasimos built at the place where Satan tempted our Lord.
From there we travel to the baptismal site of our Lord in the Jordan river. You will have the chance to jump in the water and be blessed and renew your baptismal vows (you will need to prepare a special white robe to wo put on as you jump in the water!). 
We will spend the rest of the day at one of the resorts on the Dead Sea where you can swim and benefit from its multi minerals components.
7 PM Dinner at the hotel and rest.


Day 7: Tuesday, April 24th:
7:30 AM Breakfast
8:30 AM Check out of the hotel and all bags are placed at the hotel entrance for the hotel workers to load the bus (make sure you do not forget anything in the hotel).
9 AM Bus leaves to visit the Armenian church where the tomb of St Mary is under the altar. Then visit the Russian Orthodox church of St Mary Magdalen. 
We drive to Naples and Sabastia where the well of Jacob is, then to the village of Barkeen to visit the church built to commemorate the 10 lepers who were healed by the Lord.
We continue to the Kolt valley to visit see the monastery of St George, as well as the place where Elijah ran away from Isabel and the ravens were feeding him daily.

We then drive to Tel-Aviv Yafa to see the house of Simon the Tanner where Peter received a revelation from God, as well as the church commemorating the raising of Tabitha from dead.
In the way to Nazareth, we visit the village of Baaly Judah where the Ark of Covenant remained for 20 years and blessed the house of Abinadab before David moved it to Jerusalem while dancing in front of it. 
In the way also, we will visit the village of Abu Ghosh which was built on the ruins of Emmaus where Christ appeared to 2 of His disciples on the day of His resurrection. 
We finally head to Nazareth where we check in at the “Golden Crown” hotel.
7 PM Dinner and rest.


Day 8: Wednesday, April 25th:
7:30 AM We start the day with our 3rd Divine Liturgy at our “Annunciation” Coptic Church. We will enjoy breakfast supplied by our hotel and the hospitality of Fr. Sedrak, our Coptic priest.
12 noon, we drive to Mount Tabor where we ascend the mountain using mini vans to visit the Transfiguration site, where both Moses and Elijah had appeared with our Lord.
We then drive to Cana of Galilee to visit the Church commemorating the wedding where Jesus performed His first miracle, turning the water into wine.
7 PM dinner at the hotel and rest.


 Day 9: Thursday, April 26th:
7:30 AM Breakfast
8:30 AM Bus leaves to St. Mary Annunciation Syrian Orthodox Church where Archangel Gabriel announced to her the birth of Christ. Then we walk across the street to visit St Mary and St Joseph Catholic Church known as El-Mangara.
On our way to Tiberius, we stop by the “Jump (Kafza) mountain” where they wanted to through Jesus off after reading from the book of Isiah. 
We visit the ruins of Akka (old Jericho) then the city of Haifa which is built upon the hills of the Karmel mountain, Visit the Stella Maris monastery and the Bahai Gardens. We also stop by the church commemorating Elija’s sacrifice and the slaughtering of the Baal priests.
We then explore the region of the sea of Galilee and take an hour boat ride.
We then enjoy lunch (fish or chicken) and then continue to explore the area visiting Capernaum and the church of the Beatitudes where Jesus gave the sermon on the mountain, as well as the church commemorating feeding the multitudes out of 5 loaves and 2 fish.
We will also visit the house of St. Peter where Jesus healed his mother-in-law.
Finally, we head back to the hotel.
7 PM Dinner and pack to travel back.


Day 10: Friday, April 27th:
7:30 AM Breakfast
8:30 AM luggage at the hotel entrance
9 AM Depending upon the flight schedule of everyone, there will be opportunity to explore parts of Tel Aviv on the way to the airport. Those who will join the Greece tour will have the chance to visit Caesarea where Cornelius the centurion lived. Visit the ancient Romans “Aquaduquit?” with which they were able to bring drinking water from Karmel mountain several kilometers away.
Visit the city of Hertselia parallel to Tel Aviv and the Mareena. Enjoy the site seeing and lunch on your own.
7:20 PM flight leaves to Thessaloniki.
12:05 AM Arrives at Thessaloniki



	إتبع خطوات المسيح فى
الأراضى المقدسة
18-27 أبريل 2018

ثم إتبع خطوات 
بولس الرسول فى اليونان
27 أبريل – 2 مايو 2018

للحجز: إرسل رسالة لأبونا مرقس منصور
ت: 3786-206-480
إيميل: frmarcus@gmail.com

إذا كان مازال هناك أماكن باقية، إرسل قيمة الإشتراك إلى
Fr. Marcus Mansour
1013 N Granite St
Gilbert, AZ 85234


الرحلة تبدأ يوم الأربعاء، 18 أبريل 2018 بمطار تل أبيب. سيكون هناك شخصاً فى انتظارك حاملاً شيئاً مكتوباً عليه "رحلة أبونا مرقس". رحلة الأراضى المقدسة تنتهى يوم الجمعة، 27 أبريل حوالى 5م بمطار تل أبيب، حيث تبدأ رحلة اليونان.
تتكلف رحلة الأراضى المقدسة 1000 دولار للشخص الواحد بناءً على شخصين بالغرفة. بينما تتكلف رحلة اليونان 800 دولار للشخص الواحد بناءً على شخصين بالغرفة أيضاً.
يمكنك التمتع بتخفيض 100 دولار إذا إشتركت فى الرحلتين.
فى حالة النزول فى غرفة خاصة تزداد التكلفة 350 دولار للشخص فى الأراضى المقدسة، و200 دولار للشخص فى اليونان.
تشمل الرحلتين النزول بفنادق 4 نجوم شاملة وجبتى الإفطار والعشاء، وكل تذاكر الدخول لأماكن الزيارات مع وجود مرشد سياحى للشرح باللغتين العربية والإنجليزية (إنجليزى فقط فى رحلة اليونان) وذلك بإستخدام سيارات مكيفة ومجهزة بشبكة الإنترنيت. الإشتراك يشمل أيضاً إكراميات المرشد والسائق وعمال الفنادق والمطاعم.
ملحوظة: الإشتراك لا يشمل ضريبة فنادق قررت حكومة اليونان تطبيقها فى عام 2018 ويجب دفعها كاش بالنزلاء.

رحلة الأراضى المقدسة تشمل أيضاً التمتع بمنتجع على البحر الميت لمدة نصف يوم يمكنك فيه الإستحمام والإستفادة من فوائد ماء هذا البحر. وتشمل الرحلة أيضاً رحلة بحرية على بحيرة طبرية مثل ما كان يُبحر ربنا يسوع المسيح، ثم وجبة غذاء  سمك (أو فراخ) فى أحد المطاعم على البحيرة. الإشتراك يشمل أيضاً تكلفة الصعود لجبل طابور حيث تجلى الرب يسوع، وأيضاً تكلفة تذكرة التلفريك للصعود لجبل التجربة.
سوف نتمتع أيضاً ببركة ثلاث قداسات فى الأراضى المقدسة؛ قداس مقام على القبر المقدس بكنيسة القيامة، وقداس فى كنيستنا المحفورة فى كهف فى بيت لحم، وقداس فى كنيسة البشارة بالناصرة.


ملحوظة: تكلفة الرحلة لا تشمل مصاريف مياه الشرب خلال اليوم. زجاجات مياه الشرب تباع فى كل مكان وحتى من خلال سائق الأتوبيس مقابل دولار واحد للزجاجة (يمكنك إحضار زجاجة ماء معك وملئها كل يوم من ماء مطعم الفندق بدون مقابل!). لاحظ أيضاً أن الرحلة لا تشمل مصاريف أطعمة تحتاجها خارج الفندق.

البرنامج اليومى التالى للرحلة هو برنامج تقريبي ولا يمكن ضمانه بالكامل نظراً للتغييرات الغير متوقعة خصوصاً فى الأماكن المقدسة، حيث يتم تغيير فتح وغلق الكثير من الأماكن بدون سابق إنذار.


البرنامج التقريبى للرحلة

اليوم الأول: 18 أبريل:
اللقاء بمطار تل أبيب قبل التاسعة والنصف مساءً والإنتقال إلى فندق St. Gabriel (وذلك لأول 60-70 شخصاً أتموا دفع الإشتراك بالكامل) ببيت لحم، أو إلى فندق The Orient (لباقى المشتركين). ثم إستلام الغرف والحقائب حيث سنبيت لمدة 6 ليالى.


اليوم الثانى: الخميس، 19 أبريل:
7:30ص: تناول وجبة الإفطار.
8:30ص: إجتماع عام بالفندق لكل المشتركين لضبط نظام الرحلة واستلام بطاقات الأسماء وغطاء رأس لتسهيل التعرف على بعضنا البعض.
10ص: يتوجه الأوتوبيس إلى مدينة القدس القديمة والدخول من باب صهيون. نبدأ بزيارة بركة بيت حسدا بالأروقة الخمسة حيث شفى السيد المسيح المشلول لمدة 38 سنة، ثم نتوجه إلى إلى كنيسة القديسة حنة والدة مريم العذراء.
نتوجه لزيارة بيت القديس مرقس حسب الطقس السريانى ثم حسب الطقس الكاثوليكى. منها نزور كنيسة رقاد مريم العذراء.
زيارة قبر الملك داود ومنه إلى كنيسة صياح الديك حيث أنكر بطرس الرسول معرفته بالرب يسوع ثلاث مرات. نتفقد مكان حبس المسيح لمحاكمته على يد قيافا.
ننهى اليوم بزيارة حائط المبكى، وهو الحائط الوحيد المتبقى من معبد سليمان المنهدم.
6م: العودة للفندق وتناول طعام العشاء والراحة.





اليوم الثالث: الجمعة، 20 أبريل:
6:30ص: نبدأ اليوم بالقداس الإلهى بكنيستنا المحفورة فى الجبل ببيت لحم.
9ص: تناول طعام الإفطار بالفندق.
10ص: نتوجه مرة أخرى للقدس ونبدأ من بيت عنيا المسير فى طريق أحد الشعانين ونحن ننظر إلى بانوراما القدس القديمة بما يميزها من آثار يهودية ومسيحية وإسلامية. فى الطريق نتوقف عند كنيسة الدمعة حيث بكى السيد المسيح على المدينة.
ندخل القدس القديمة من باب الضأن حيث كانت تدخل الذبائح قبل عيد الفصح (ويعرف هذا الباب أيضاً بباب إستفانوس حيث تم رجمه، وبباب الأسباط، وبباب الأسود وأيضاً باب مريم العذراء).

من هناك نسير إلى مكان الحكم على السيد المسيح بالصلب وحمل الصليب فى يوم الجمعة العظيمة (معروف بطريق الآلام، فيا دولاروز). 1- مكان الجلد، 2- مكان حمل الصليب (سوف نحمل الصليب ونسير مثل ما سار هو)، 3- الوقوع الأول تحت الصليب، 4- مقابلة المسيح لوالدته، 5-مكان اللقاء مع سمعان القيروانى، 6- القديسة فيرونيكا تمسح وجه المسيح بغطاء رأسها، 7- الوقوع الثانى، 8- المواجهة مع بنات أورشليم، 9- الوقوع الثالث، بينما باقى المحطات ستكون داخل كنيسة القيامة. 
المحطة التاسعة هى كنيستنا القبطية بإسم الملكة هيلانة، ومنها نتوجه إلى مقر البطريرطية المجاورة لدير السلطان القبطى والذى سلمته السلطات الإسرائيلية إلى الأحباش. من دير السلطان ندخل إلى كنيسة القيامة لإلقاء نظرة عابرة لأنه سيكون لنا عودة مرة أخرى لإستكمال الزيارة.
6م: الأوتوبيس يغادر للعودة إلى الفندق.
7م: طعام العشاء والمبيت.


اليوم الرابع: السبت، 21 أبريل:
7:30ص طعام الإفطار بالفندق.
8:30ص: المغادرة بالأوتوبيس إلى عين كارم حيث نزور كنيستين؛ 1- الكنيسة المبنية على آثار بيت زكريا الكاهن حيث وُلد يوحنا المعمدان، 2- الكنيسة العظيمة التى بنيت تذكاراً لزيارة العذراء لأليصابات.

فى الطريق نتوقف عند بيت ساحور لزيارة حقل الرعاة حيث ظهر لهم الملاك يبشرهم بميلاد المخلص.
نتوجه بعد ذلك لزيارة كنيسة الحليب حيث كانت ترضع العذراء الرب يسوع، ومنها نتوجه إلى كنيسة المهد حيث ولد السيد المسيح. هناك آثار تحت الكنيسة لكنيسة القديسة كاترينا حيث عاش القديس جيروم وترجم الكتاب المقدس.
نتوجه بعد ذلك لمعاينة شجرة زكا التى طلع عليها ليرى السيد المسيح  ومنها نتوجه إلى منزله حيث قضى المسيح ليلته وهو الآن كنيسة قبطية باسم القديسين زكا واندراوس وحولها أراضى الدير القبطى.
7م: طعام العشاء بالفندق.


اليوم الخامس: الأحد، 22 أبريل:
6:15ص: يغادر الأوتوبيس الفندق متوجهاً إلى كنيسة القيامة بالقدس القديمة لحضور القداس الإلهى المقام على قبر المسيح. نتوجه بعد القداس لساحة بطريركية الأقباط لتناول طعام الإفطار المعلب بواسطة الفندق بدلاً من وجبة الإفطار، وقد نتمتع ببركة المطران الأنبا أنطونيوس إذا كان حاضراً للقداس.
10:30ص: نعود لإستكمال طريق الآلام داخل كنيسة القيامة، 10- مكان نزع الرداء، 11- مكان الصلب، 12- إستيداع الروح، 13- إنزال الجسد وتحنيطه، ثم 14- وضعه فى القبر.
بعد ذلك نتوجه بالأوتوبيس إلى جبل الزيتون حيث نعاين مكان الصعود، ومنه نتوجه إلى كنيسة "أبانا الذى" حيث علّم المسيح التلاميذ الصلاة الربية (تحتوى الكنيسة على 173 لوحة مكتوب على كل منها الصلاة الربية بلغة مختلفة والتى منها اللغة القبطية والعربية.

ينتهى اليوم بزيارة الحقل الذى قُبِضَ فيه على السيد المسيح بقبلة يهوذا وقطع فيه القديس بطرس أذن العبدـ، بعد أن قضى المسيح الليل فى الصلاة ونفسه حزينة وصار عرقه كقطرات الدم.
7م: طعام العشاء بالفندق.


اليوم السادس: الإثنين، 23 أبريل:
7:30ص: الإفطار بالفندق.
8:30ص: التوجه بالأوتوبيس لزيارة قبر لعازر الحبيب فى بيت عنيا حيث أقامه الرب يسوع من الموت بعد أربعة أيام.
نتوجه إلى أريحا لصعود جبل التجربة بالتلفريك. من هناك نستمر فى الصعود على الأقدام لزيارة الدير اليونانى بإسم القديس جيراسيموس المقام مكان تجربة الشيطان للسيد المسيح.
نتوجه بعد ذلك إلى نهر الأردن فى مكان معمودية السيد المسيح حيث تكون لنا الفرصة للنزول فى الماء وتجديد تعهد المعمودية (لا بد من إحضار جلابية بيضاء خاصة للنزول فى الماء).
ننهى اليوم بالتمتع بمنتجع على البحر الميت حيث تتاح فرصة أيضاً للإستحمام والتمتع بفوائد هذا الماء.

7م: تناول وجبة العشاء بالفندق.


اليوم السابع: الثلاثاء، 24 أبريل:
7:30ص: الإفطار بالفندق.
8:30ص: مغادرة الفندق ووضع الحقائب ووضع الحقائب عند الباب لتحميلها فى السيارة بواسطة عمال الفندق (تأكد من عدم نسيان أى شئ).
9ص: نتوجه بالأوتوبيس لزيارة قبر العذراء تحت هيكل كنيسة الأرمن، ومنها نتوجه لزيارة دير البنات الروسى وداخله الكيسة الجميلة المبنية بإسم القديسة مريم المجدلية.
نتوجه بعد ذلك إلى نابلس وسبسطية حيث نزور بئر يعقوب حيث قابل السيد المسيح المرأة السامرية ومنه إلى مدينة بارقين حيث الكنيسة المقامة لتذكار شفاء العشرة المرضى بالبرص.

نستمر إلى وادى قلط لمشاهدة آثار دير مارى جرجس والمان الذى هرب إليه إيليا من وجه إيزابل وعالته الغربان هناك.

نستمر إلى منطقة تل أبيب-يافا لمشاهدة بيت سمعان الدباغ الذى أقام فيه بطرس الرسول وأراه الرب الملائة التى عليها كل أنواع الحيوانات الطاهرة وغير الطاهرة، ثم نزور الكنيسة المقامة تذكاراً لإقامة طابيثا من الموت بيد القديس بطرس.
فى الطريق إلى الناصرة، نزور قرية بعالى يهوذا حيث قضى تابوت العهد 20 سنة فى بيت أبيناداب وباركه قبل أن ينقله داود الملك إلى أورشليم وهو يرقص أمامه.
فى الطريق نزور أيضاً قرية أبو غوش التى بنيت على أنقاض قرية عمواس حيث ظهر المسيح لإثنين من تلاميذه يوم قيامته من الأموات.
نصل أخيراً إلى الناصرة حيث نستلم الغرف بفندق "Golden Crown"
7م: العشاء بالفندق والإسترخاء


اليوم الثامن: الأربعاء، 25 أبريل:
7:30ص: نبدأ اليوم بالقداس الثالث فى كنيسة البشارة القبطية. ثم نتناول وجبة الإفطار المعدة لنا من الفندق فى ضيافة أبونا سدراك بالقاعة الملحقة بالكنيسة.
12ظ: نتحرك بالأوتوبيس إلى أسفل جبل طابور حيث تجلى رب المجد وظهر معه موسى وإيليا. سوف نصعد الجبل بواسطة سيارات صغيرة.  
نتجه بعد ذلك إلى قانا الجليل ونزور الكنيسة المبنية تذكاراً لحضور المسيح للفرح وإظهار قوته بتحويل الماء إلى خمر.
7م: العودة إلى الفندق لتناول طعام العشاء والراحة.


اليوم التاسع: الخميس، 26 أبريل:
7:30ص الإفطار.
8:30ص: نتوجه بالأوتوبيس إلى كنيسة البشارة للروم الأرثوذكس حيث بُشِرت العذراء بميلاد المسيح. ثم نسير على الإقدام للجهة الأخرى حيث نزور كنيسة العذراء ويوسف النجار للكاثوليك والمعروفة بكنيسة المنجرة.
فى الطريق إلى طبرية، نقف عند جبل القفزة حيث يعتقد التقليد أنه المكان الذى أرادوا أن يلقوا السيد المسيح من فوق الجبل بعد أن قرأ من سفر أشعيا فى المجمع. 
نزور بعد ذلك آثار مدينة عكا (أريحا القديمة) ثم مدينة حيفاء المبنية على تلال جبل الكرمل ودير ستيلا ماريز وحدائق البهائيين. سنزور أيضاً الكنيسة المبنية تذكاراً لذبيحة إيليا وذبحه لكهنة البعل.
نصل إلى منطقة طبرية على بحر الجليل وهناك نتمتع بنزهة فى مركب على البحيرة تشبهاً بأيام المسيح.
نتناول وجبة طعام سمك (أو فراخ) شهية فى أحد المطاعم على البحيرة، ثم نواصل الزيارة إلى كفر ناحوم ونزور كنيسة التطويبات حيث ألقى المسيح العظة على الجبل، كما نزور أيضاً الكنيسة المبنية تذكاراً لمعجزة الخمس خبزات والسمكتين.
نتجه بعد ذلك لزيارة الكنيسة المبنية على أنقاض بيت بطرس الرسول حيث شفى المسيح حماته ثم نعود إلى الفندق.
7م: تناول طعام العشاء وتجهيز الحقائب للعودة.


اليوم العاشر: الجمعة، 27 أبريل:
7:30ص: الإفطار
8:30ص: وضع الحقائب عند مدخل الفندق والتأكد من تحميلها فى الأوتوبيس.
9ص: مغادرة الفندق للتوجه إلى المطار.  فى الطريق ننتهز الفرصة للتجول فى أجزاء من تل أبيب والمناطق المجاورة.
سنزور قيصرية حيث كان يعيش كورنليوس، قائد المائة. نزور أيضاً بقايا الأكوادوكيت من العصر الرومانى حيث استطاعوا إحضار مياه الشرب من جبل الكرمل الذى يبعد عدة كيلومترات. يمكننا زيارة مدينة هرتسيليا الموازية لمدينتى تل أبيب ومارينا. يمكنك الإستمتاع بهذه المناظر الرائعة بينما تتناول طعام الغذاء (على حسابك!).
7:20م تغادر الطائرة المقلة لهؤلاء المشتركين فى رحلة اليونان إلى أثينا ومنها إلى تسالونيكى.
تفاصيل زيارة اليونان ستكون باللغة الإنجليزية فقط.  
 



Day 11: Saturday, April 28th:
1 AM check in at the Capsis hotel and rest
8 AM Breakfast
9 AM Bus leaves to Phillippi, the site where St Paul came and worked, establishing a strong church. We will see the river where Lydia is thought to have been baptized, the ruins of a prison where St Paul and St Sylas had been kept, the Agora, 5th and 6th century Basilica and the Theatre.
Late in the afternoon, we will be back to Thessaloniki for dinner at the hotel and rest.

Day 12: Sunday, April 29th:
8 AM Breakfast
9 AM Check out from the hotel and enjoy a panoramic city tour of Thessaloniki. Explore the history of the city for a half a day tour. See the White, Tower, the main landmark of the city, the Helexpo fairgrounds, the university campus, the Galerius Arch, the Rotonda monument, the Citadel and the City Walls, from where you will have a marvelous view of Thessaloniki! During the tour, there will be a short stop at Aghios Demetrius Byzantine church and its crypt.
After the tour, we will stop for lunch on your own.
In the afternoon, we drive to Veria to visit the Byzantine mosaic in the monument commemorating St Paul preaching. 
Arrive at Kalambaka, and check in into   the Famissi Eden hotel
Enjoy the dinner and rest.

Day 13, April 30th:
8 AM Breakfast
9 AM Check out of the hotel and drive to the nearby Meteora where we visit the fantastic and breathtaking byzantine monasteries built on the top of rock towers and providing fantastic views over the plain. Monks seeking isolation and spiritual salvation first built those monasteries in the 14th century. Meteora is considered one of the most beautiful areas of mainland Greece, and one of the country’s most unique attractions.
We will stop for lunch on your own.
Then continue driving to Athens. On the way, we will stop at the heroic monument of Leonidas, king of Sparta in Thermopylae. Finally, we check in at the Titania Hotel in Athens
Enjoy your dinner and have free time/rest.

Day 14, May 1st:
8 AM breakfast.
9 AM start the tour by the Saronic Gulf, where 480 BC history’s root was changed. We stop at the historic Corinthian Canal for pictures. 
We arrive at Ancient Corinth. Here we see all of the sites associated with St. Paul ministry: The Agora, the Temple of Apollo, the Roman Odeon, the Bema, and Gallio’s Seat.
Visit the ruins of early Christian 5th century Basilica in Cenchreae before returning to Athens.
We stop for lunch on your own.
In the afternoon, we climb up to the marble-capped Acropolis and visit among the other buildings the famous Parthenon and the Erechtheum. 
Then we go to nearby Mars’ Hill (Areopagus) (Acts 17: 22) where the Apostle Paul delivered his soul-stirring sermon to the giants of philosophy, logic and learning. 
Continue with a pleasant short walk passing by Herodion and Dionysus Theatre, in order to visit the Acropolis Museum. Main attractions such as votines, artefacts of everyday life, statues from archaic period, Caryatids, and of course the Parthenon hall with metopes, the pediments and the frieze will impress you. 
Before driving back to the hotel, we enjoy a sightseeing tour of Athens.
Return to the hotel for dinner and rest.

Day 15, May 2nd:
8 AM Breakfast
9 AM Check out and transfer to the airport to fly home safely.

Hope you enjoy your tour
